
 

 

Број:02/2-05-1-106/15 

Сарајево, 14. 12. 2015. године 

 

ИЗВЈЕШТАЈ  

О ПОСЈЕТИ ЧЛАНОВА КОМИСИЈЕ ЗА СПОЉНУ И ТРГОВИНСКУ ПОЛИТИКУ, 

ЦАРИНЕ, САОБРАЋАЈ И КОМУНИКАЦИЈЕ ДОМА НАРОДА ПСБиХ 

 РУСКОЈ ФЕДЕРАЦИЈИ 

МОСКВА 06-09.12.2015. ГОДИНЕ 
 

Делегација Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у саставу: г. Небојша 

Радмановић, предсједавајући, г. Сеад Кадић, први замјеник, и г. Марио Караматић, други 

замјеник предсједавајућег, гђа Мирсада Букарић-Ковачевић, руководилац Сектора за 

међународне односе и протокол ПСБиХ, и гђа Добринка Савић, страчна сарадница у Комисији, 

на позив г. Константина Косачева, предсједника Комитета Савјета Федерације за међународна 

питања, боравила је у билатералној посјети Москви од 07. до 09. 12. 2015. године. Том 

приликом делегација ПСБиХ се састала са представницима Савјета Федерације Федералне 

скупштине РФ,  руске Думе, Министарства иностраних послова. 

 

Састанак са г. Константином Косачевим, предсједником и члановима Комитета 

Федерације за међународна питања (Горњи дом). 

 

На почетку састанка изажена је топла добродошлица првој званичној делегацији ПСБиХ у 

билатералној посјети Руској Федерацији која се реализује у веома интересантном времену. 

Упућене су честитке БиХ на успјешно окончаном предсједавању БиХ Савјетом Европе, 

годишњици потписивања Дејтонског мировног споразума, чији је гарант и Русија. Г. Косачев је 

и овом приликом захвалио Босни и Херцеговини на уздржаном ставу у вези са испоруком 

стрељачке муниције Украјини, те нагласио значај присуства предсједавајућег Предсједништва 

БиХ г. Младена Иванића и других високих званичника БиХ на свечаности обиљежавања Дана 

побједе над фашизмом 9.  маја 2015. године. 

Г. Радмановић је, у име делегације Комисије за спољну и трговинску политику, царине, 

саобраћај и комуникације ДНПСБиХ, изразио наду да ће ова посјета допринијети унапређењу 

међупарламентарне сарадње која није била на задовољавајућем нивоу у протеклом периоду. 

Информисао је руске колеге са бх. приоритетима у погледу интеграција, нагласивши значај и 

кораке који се предузимају у испуњавању услова за приступању ЕУ те појаснио ситуацију у 

вези са чланством БиХ у НАТО-у. Г. Кадић и г. Караматић рекли су да су нови, бољи и 

отворенији односи између наших парламената у интересу обје државе, те су подржали 

унапређење економске сарадње као и могућу сарадњу у области агрикултуре, извоза и увоза 

пољопривредних производа и  туризма.  

Г. Косачев је истакао значајну улогу парламентараца који могу убрзати процесе ратификације 

потребних споразума, чиме би се отвориле веће могућности за нове послове и умногоме 

поједноставиле околности будуће економске сарадње. У вези с тим напоменуо је важност  

убрзања процедура за потписивање Споразума о избјегавању двоструког опорезивања и 

Споразума о узајамној заштити инвестиција. Информисао је бх. делегацију да се од 01. 01. 

2016. године тржиште Руске Федерације затвара за производе из Турске те указао на 

евентуалне могућности учешћа бх. произвођача у снабдијевању великог руског тржишта 

пољопривредним производима. Актуелизовано је и питање клириншког дуга за гас, о чему још 

увијек није постигнуто рјешење унутар БиХ. 

Г. Радмановић, г. Кадић и г. Караматић, с циљем рјешавања важног предуслова за извоз 

пољопривредних и робе животињског поријекла из БиХ у Русију, затражили су од г. Косачева 



 

и чланова његове комисије да се у БиХ пошаље Инспекција за фитосанитарни надзор Руске 

Федерације као предуслов у утврђивању могућности реализације ових послова. 

С циљем даљег унапређења сарадње између Комисија за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације Дома народа ПСБиХ и Комитета Савјета Федерације за 

међународна питања, г. Радмановић је упутио позив г. Косачеву да посјети Босну и 

Херцеговину.  

 

Састанак са г. Илијасом Умахановим, замјеником предсједнице Савјета Федерације 

Руске Федерације 

 

Г. Умаханов је изразио лично задовољство сусретом са члановима делегације Дома народа 

ПСБиХ у директном разговору и дијалогу представника горњих домова наше двије државе. 

Подржао је унапређење међупарламентарне али и других облика сарадње са БиХ, чему ће 

допринијети и два споразума у припреми, о туризму и социјалном осигурању. Информисао је 

бх. парламентарну делегацију о актвностима руских парламентараца и позиву који су упутили 

колегама парламентарцима за консолидацију  у заједничкој борби против ИСИЛ-а. Захвалио је 

на уравнотеженом и избалансираном ставу бх. парламентарца у одређеним парламентарним 

тијелима. 

Предсједавајући Радмановић је пренио поздраве руководства Дома народа ПСБиХ гђи 

Валентини Матвијенко, предсједници, и г. Умаханову, замјенику предсједнице Савјета 

Федерације, те изразио наду да ће се наши односи развијати и брже и интензивније у 

предстојећем периоду. 

 

Састанак са гђом Свјетланом Журавој, замјеницом предсједника, и г. Александром 

Романовичем, чланом Комитета за међународну сарадњу руске Думе. Обострано је 

оцијењено да посјета делегације ПСБиХ означава нови корак у равоју међупарламентарне 

сарадње. Г. Радмановић, г. Кадић и г. Караматић су информисали представнике руске Думе о 

актуелним догађањима у БиХ, о активностима које се предузимају на реализацији европског 

пута БиХ али и другим везаним за политички сегмент нашег друштва. Г. Романович и гђа 

Журавој поменули су значај и улогу Група пријатељства које дјелују у парламентима наших 

земаља те изразили очекивања да ће будућу економску сарадњу подстаћи и ова парламентарна 

тијела. 

 

Састанак са г. А.Ј. Мешковим, замјеником министра спољних послова Руске Федерације 

 

Изузетно садржајан и врло конструктиван састанак делегација Дома народа ПСБиХ имала је у 

МИП-у Руске Федерације, прије свега због изражене наде и порука руских домаћина да ће ова 

парламентарна посјета отворити врата будуће сарадње и унаприједити односе између наших 

држава. Г. Мешков се осврнуо на тренутну ситуацију на политичком плану те у вези с тим 

указао на велике могућности за бх. привреду и побољшање економске сарадње са Руском 

Федерацијом након познатих збивања и најаве санкција за турске производе. Такође је 

изражена нада да ће се и на предстојећем мјешовитом састанку два ресорна министарства БиХ 

и РФ разматрати и питање „руског туризма у БиХ“, могућности за отварањем путева сарадње 

након уведених суспензија према Турској, Египту, а највјероватније и Црној Гори. Разговарано 

је и одругим питањима, бх. неизмиреном дугу за руски гас, питањима тероризма и како се 

одупријети глобалној пошасти, о чему су вођени разговори и на Самиту ОЕБС-а у Београду. Г. 

Мешков се још једанпут захвалио БиХ на одређеним одлукама и ставовима у вези са 

неиспоручивањем муниције Украјини, на сарадњи наши сталних делегација у ПССЕ, али и на 

присуству високих званичника власти БиХ на свечаном обиљежавању и паради у част 70. 

годишњице Руске револуције. 

 

Резиме најважнијих питања о којима је разговарано на састанцима чланова делегације 

Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома 

народа ПСБиХ са руским званичницима: 

 



 

- Активирање рада парламентарних група пријатељства ПСБиХ и Руске Федерације 

реализацијом посјета Сарајеву и Москви; 

- Изражена очекивања за подршку ПСБиХ за повратак руских парламентараца у 

Парламентарну скупштину Савјета Европе на јануарском засједању 2016. године у 

Стразбуру; 

- Актуализовати питање испоруке гаса БиХ. Од 2019. године испоруке руског гаса преко 

Украјине ће бити обустављене, одакле се снабдијева и БиХ. Руска страна сматра да ће 

ово питање бити ријешено те да БиХ неће остати без гаса; 

- Убрзати долазак инспекције Федералне службе за фитосанитарни надзор РФ у БиХ, 

што ће омогућити извоз робе животињског поријекла из БиХ на руско тржиште; 

- Убрзати процедуре за потписивање Споразума о избјегавању двоструког опорезивања и 

Споразума о узајамној заштити инвестиција; 

- Неопходност одржавања Мјешовитог комитета БиХ и РФ за трговинско-економску 

сарадњу на којем ће бити разматрана питања ових области; 

- Руска страна разматра Споразум о социјалној заштити и Меморандум о сарадњи у 

области туризма између двије земље;  

- Потребно је убрзати процедуре за рјешавање међусобних дуговања и потраживања, 

БиХ није ријешила клириншки дуг. 

 

 

 

 

 

Извјештај припремила:                Извјештај одобрио: 

 

 

Мирсада Букарић-Ковачевић     Небојша Радмановић 

Руководитељица Сектора за међународне                 предсједавајући  

односе и протокол ПСБиХ       Комисије за спољну и трговинску  

политику, царине, саобраћај и          

комуникације ДНПСБиХ 

 

 

 

 

 

Доставити: 

 

1. Колегијуму Дома народа ПС БиХ   

2. Колегијуму Представничког дома БиХ 

3. Комимисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације ДН  

ПС БиХ 

4. Комисији за спољне послове ПД ПС БиХ 

5. Групи пријатељства ПС БИХ за сарадњу са парламентом Руске Федерације  

6. Сектору за међународне односе и протокол ПС БиХ 

7. Aрхиви 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 


